

Press Release

Launching of the entry sign of the National University of Vanuatu

On Saturday, February 29, 2020 took place the official launching of the entry sign of the campus of the National University of Vanuatu. The ceremony, which occurred at the campus situated on the site opposite VIT, welcomed many officials. Among them, the Prime Minister, the Minister of Education and Training, the Minister of finance, representatives of the diplomatic corps, Directors General, representatives of the partners' universities, lecturers and students enrolled in the courses offered in 2020.

The ceremony was preceded by the first meeting of the University Council which deliberate on the implementation of the important stages of the establishment of the National University of Vanuatu.

Total students represent more than 330 young people who will begin or pursue their studies in the Bachelor of Economics and Social Administration, the Bachelor of Tourism and Hospitality Management, the Master in Economics and Social Sciences and the Master in Management and Development of the Pacific Island Territories – Vanuatu currently offered in the framework of a partnership of overseas universities.

Mr. Jean-Pierre Nirua, Honorable Minister of Education and Training, wished to recall the importance of the establishment of the National University after it has been unanimously adopted by the Parliament on the 17th December 2019.

He indicated that the key figures of the National University of Vanuatu are to combine progressively existing training institutions within the University and to establish two faculties and 10 schools initially.

This Bill concerns the Vanuatu Institute of Teacher Education, Vanuatu Institute of Technology, Nursing College, Maritime College, Vanuatu Agriculture College and Police College under the University. Careful attention will be given to meeting high quality tertiary education and training standards and accreditation requirements as required by the laws of Vanuatu.

He also emphasized the ambitious aspect of the NUV and the strategic and progressive choice of programs taught in two international languages (French and English) inherited in the Constitution which is the specificity of Vanuatu in the region and makes it a great success for the benefit of the Nation.

Indeed, Vanuatu needs to strengthen its elites and train its own bilingual managers. With the development of the university and the enrichment of the levels of qualifications, a dynamic conducive to social promotion is underway, which will affect all sectors.

During the ceremony, we also saw the launch of the eLearning classroom on the campus fully equipped with the funding of the New Caledonia Government and France. The classroom will allow the students to work with IT technologies and be able to access online courses in a blended mode.

Communiqué de presse

Dévoilement du panneau d'entrée de l'Université Nationale de Vanuatu

Le samedi 29 février 2020 a eu lieu le lancement officiel du panneau de façade du campus de l'Université Nationale de Vanuatu.

La cérémonie, qui a eu lieu sur le campus situé sur le site en face du VIT, a accueilli de nombreux officiels. Parmi eux, le Premier Ministre, le Ministre de l'éducation et de la formation, le Ministre des finances, des représentants du corps diplomatique, des directeurs généraux, des représentants des universités partenaires, des enseignants et des étudiants inscrits aux cours proposés en 2020.

La cérémonie a été précédée de la première réunion du Conseil de l'Université qui a délibéré sur la mise en œuvre des étapes importantes pour la création de l'Université nationale de Vanuatu.

Le total des étudiants inscrits en 2020 représente plus de 330 jeunes qui commenceront ou poursuivront leurs études dans la licence en administration économiques et sociale, la licence tourisme et gestion hôtelière, le master en Sciences économiques et sociales et le master en gestion et développement des Territoires - Vanuatu actuellement proposé dans le cadre d'un partenariat d'universités étrangères.

M. Jean-Pierre Nirua, Honorable Ministre de l'Education et de la Formation, a souhaité rappeler l'importance de la création de l'Université Nationale après son adoption à l'unanimité par le Parlement le 17 décembre 2019.

Il a indiqué que les figures clés de l'Université nationale du Vanuatu sont de combiner progressivement les institutions de formation existantes au sein de l'Université et de créer initialement deux facultés et 10 écoles.

Ce projet de loi concerne le Vanuatu Institute of Teacher Education, le Vanuatu Institute of Technology, le Nursing College, le Maritime College, le Vanuatu Agriculture College et le

Police College under the University. Une attention particulière sera accordée au respect des normes d'enseignement supérieur et de formation de haute qualité et aux exigences d'accréditation requises par les lois du Vanuatu.

Il a également souligné l'aspect ambitieux de l'université et le choix stratégique et progressif de programmes enseignés dans deux langues internationales (français et anglais) héritées de la Constitution qui est la spécificité du Vanuatu dans la région et en fait un grand succès pour le bénéfice de la Nation.

En effet, le Vanuatu doit renforcer ses élites et former ses propres cadres bilingues. Avec le développement de l'université et l'enrichissement des niveaux de qualification, une dynamique propice à la promotion sociale est en cours, qui touchera tous les secteurs.

Au cours de la cérémonie, nous avons également vu le lancement de la salle eLearning sur le campus entièrement équipée avec le financement du gouvernement de la Nouvelle-Calédonie et de la France. La salle de classe permettra aux étudiants de travailler avec les technologies informatiques et d'accéder à des cours en ligne en mode mixte.